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“A tudomány nem csupán ismeretanyag, hanem a
kíváncsiság bátor kifejezése.”

 – Neil deGrasse Tyson



1.Bemutatkozás

Már a gimnáziumi éveim alatt sikerült egy kutatást elindítani, amely a klímaváltozás és az
erdők kapcsolatát vizsgálta.  Ez lehetőséget adott arra, hogy megtapasztaljam a
tudományos gondolkodás izgalmát és a közös munka erejét. Már ekkor is érdekelt a
tudománykommunikáció, így szabadidőmben saját magam készítettem közérthető
ismeretterjesztő videókat. 
2023-ban érettségiztem, és ugyanebben az évben kezdtem meg tanulmányaimat az ELTE
TTK környezettan alapszakán. Első évemben a Bolyai Szakkollégium külsős tagjaként
bővíthettem látókörömet. Az elmúlt két félévben pedig Tudományos Diákköri Munkát
végeztem az ELTE TTK Általános és Alkalmazott Földtani Tanszékén. Ugyanezen a
tanszéken végzek labormunkát valamint jelenleg is végzek Tudományos Diákkör keretében
kutató munkát. A tudományos élet mellett tavaly elvégeztem a Mentor képzést valamint az
EDUCATIO-n is népszerűsítettem a környezettan szakot - azt hiszem nagy sikerrel. Amire
pedig a legbüszkébb vagyok, hogy idén részt vehettem az European Geosciences Union
(EGU) konferencián poszter szekcióban, ahol nemzetközi közönségnek is bemutathattam a
Tudományos Diákköri munkám. 

2.Motiváció

Már egyetemi tanulmányaim előtt tudtam, hogy a kutatás, a közös gondolkodás és a
tudományos közösség részese szeretnék lenni. Az egyetemen célom, hogy ezt a lelkesedést
és kíváncsiságot mások számára is átadhassam, és ösztönözzem diáktársaimat, hogy
bátran kapcsolódjanak be a tudományos életbe, próbálják ki magukat kutatási
projektekben, és megtalálják saját érdeklődési területeiket. 

Bujbáczi Fanni vagyok, másodéves környezettan alapszakos
hallgató környezetkutató szakirányon. A középiskolai
tanulmányaimat a Kaposvári Nagyboldogasszony Római
Katolikus Gimnázium biológia- kémia szakán végeztem, ahol
már korán lehetőségem nyílt bekapcsolódni a tudományos életbe. 



3.Céljaim, terveim

Céljaim és terveim között szerepel a tudományos programok szervezésének folytatása és
bővítése. A „Gyertek TDK-zni” eseménysorozatot szeretném folytatni, amely lehetőséget ad
a TDK-zó hallgatóknak, hogy megosszák tapasztalataikat, sikereiket és nehézségeiket.
Ehhez segítségül kértem Horváth Laurát és Oelberg- Pánczél Emit- korábbi tudományos
referenseket- tapasztalataik megosztására. Ezen események keretében olyan alkalmakat is
szerveznék, ahol a hallgatók mellett a témavezetők is jelen lennének, hogy a résztvevők a
tudományos munka mindkét oldalát megismerhessék.
Az „Irányzatok” előadássorozatot is újraindítanám, ahol ELTE-s és külsős előadók
közérthető formában mutatnák be a legújabb kutatási eredményeiket, ezzel bővítve a
hallgatók szakmai tudását és látókörét. 
Kissé nagyobb léptékű ötletem a közös, kari szintű tudományos kirándulások
megszervezését is, amelyek során a hallgatók egy-egy tanulságos helyszínt, például
természetvédelmi területeket, kutatóintézeteket vagy ipari létesítményeket látogathatnának
meg, hogy élményszerűen ismerkedjenek a tudomány gyakorlati oldalával. 

Tudományos programok szervezése

Tudománynépszerűsítés, kommunikáció

Természetesen szeretném továbbvinni a TTK Tudományos Programok Facebook oldalát,
ahol a HÖK, az egyetemen valamint akár külső helyszínű tudományos programokat,
lehetőségeket hirdetném. Emellett helye lenne az oktatóink és hallgatótársaink tudományos
életben elért eredményeinek is, mert bátran lehetünk büszkék egymásra!

Nekem a tudományos munka rengeteg olyan készséget tanított, amelyet szerintem más
módon nem lett volna lehetőségem megszerezni. Megtanított beosztani az időmet,
magabiztosságot adott és fejlesztette az előadói képességemet is. Ezt a szemléletet szeretném
átadni különböző programokon keresztül a Kar hallgatóinak kutatásban már részt vevő
hallgatókon, oktatókon keresztül, hiszen motiváltságomat elsősorban én is ezeknek a
hallgatóknak és témavezetőimnek köszönhetem. Úgy gondolom, a tudomány nemcsak
szakmai karrier, hanem egy közösségi és szemléletformáló út is, amely során a kérdések és a
közös felfedezések sokszor fontosabbak, mint a válaszok.



 Emellett tervem egy kis videósorozat indítása, amely pár perces videókban mutatná be,
hogy az egyes tanszékeken milyen érdekes kutatások zajlanak. Úgy gondolom, sok oktató
szívesen vállalná a részvételt ezekben a videókban, hiszen a saját kutatási területük iránti
lelkesedésük és tudásuk példaértékű lehet a hallgatók számára. Ezek a videók segítenék
közelebb hozni a tudományt a közösséghez, és interaktív formában tennék élményszerűvé az
ismeretszerzést. 

Szeretnék egy tudománykommunikációs versenyt is elindítani a Kar hallgatóinak számára,
amely ösztönözné a hallgatókat arra, hogy kreatív és közérthető formában mutassák be
kutatási témáikat, fejlesztve ezzel kommunikációs készségeiket és nem utolsó sorban
elindítva a tudományos közösség erősödését. A versenyt természetesen felkért szakmai zsűri
bírálná. Mindezek miatt  igyekeznék a szoros kapcsolat kialakítására a tanszékekkel,
kutatócsoportokkal és diákszervezetekkel, mint például a Mafihe vagy az EGEA. 

Tudományos ösztöndíjak, lehetőségek

A tudománynak nem csak az egyetem keretein belül van helye, így az intézményen kívüli
tudományos lehetőségek, szakmai napok, versenyek és konferenciák népszerűsítése  is a
figyelmem központjában áll. Szerencsére a korábbi megmérettetéseim során  számos
szakmai ismeretségre tehettem szert, amelyek révén friss információkkal tudom segíteni a
hallgatók tájékozódását és bekapcsolódását a szélesebb tudományos közösségbe.

Kiemelten fontosnak tartom a tudományos ösztöndíjak, például az Egyetemi Kutatói
Ösztöndíj Program széles körű megismertetését és népszerűsítését. Ennek érdekében
szeretnék szorosan együttműködni a pályázati ügyekért felelős referenssel, hogy közös erővel,
egymást segítve tudjuk ellátni feladatainkat, és minél több hallgatóhoz juttassuk el ezeket a
lehetőségeket. Fontosnak tartom, hogy a tudományos referens szorosan együttműködjön
más tisztségviselőkkel is, hiszen a közös munka és az információáramlás segíti a Kar
tudományos életének erősítését és a hallgatók motiválását.

Kiemelt célom a tudománykommunikáció erősítése. Szeretném népszerűsíteni a Bolyai
Szakkollégium csütörtök esti előadásait, amelyek - bár sokan nem tudják - valójában
nyitott, minden érdeklődő számára elérhető szakmai előadások. Ezek a heti előadások
mindig más-más témát járnak körül, és remek lehetőséget adnak a hallgatóknak arra, hogy
új ismeretekre tegyenek szert, bővítsék látókörüket és bekapcsolódjanak a tudományos
közösségbe.



Bujbáczi Fanni Luca 

Bízom benne, hogy a pályázatom elfogadásával lehetőségem nyílik arra, hogy
lelkesedésemmel, ötleteimmel és kitartásommal hozzájáruljak a Kar tudományos életének
színesítéséhez, és minél több hallgatót motiváljak a tudományos munka és a közösségi élet
iránt. Köszönöm a figyelmed!  Szívesen válaszolok bármilyen kérdésre a
bcz4f@student.elte.hu  e-mail-címen.


